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Møtebehandling 

Forslag fra Ann-Kristin Sørvik (SP): Pkt 1, fjerde avsnitt første setning tas ut. 
 
Votering 

Tillleggsforslag fra Ann-Kristin Sørvik(SP) ble enstemmig vedtatt. 
Enstemmig vedtatt med tilleggsforslag fra Ann- Kristin Sørvik. 
 
Averøy formannskaps vedtak  

Averøy kommune har følgende innspill til modernisering av viltloven: 
 
1.Hvilket behov er det for regler om ettersøk? 
I ny viltlov bør det henvises til en ny forskrift om ettersøk av vilt. Her må det skilles mellom private 
jaktettersøk og offentlige ettersøk.  

Begrunnelsen til dette er at ettersøk av skadet vilt er vanskelig og utfordrende, og stiller store krav til 
ettersøkjegeren og hunden for å kunne lykkes. Dette gjelder spesielt for de offentlige ettersøkene av 
skadet og påkjørt vilt. Lovverket rundt dette må være klart og ha virkemidler som fører til at flest 
mulig skadde dyr blir funnet og avlivet. 

Mislykkede ettersøk av skadet vilt medfører store dyrelidelser og dårlig dyrevelferd. For å bedre 
dyrevelferden bør kunnskapen og kompetansen til de som utfører ettersøk forbedres. Dette kan skje 
ved en større grad av profesjonalisering med økt kompetanse og praktisk erfaring. 

I forskriften må det fremgå at bruk av kunstig lys er tillatt til skuddplassundersøkelse. Meldeplikt for 
bruk av kunstig lys bør avskaffes. Meldeplikt til kommunen ved påskyting av hjortevilt som er skadet 
og ikke funnet innen samme dag må opprettholdes. Det må fortsatt være slik at ettersøk av skadet 
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Møtebehandling

Forslag fra Ann-Kristin Sørvik (SP): Pkt l, fjerde avsnitt første setning tas ut.

Votering

Tillleggsforslag fra Ann-Kristin Sørvik(SP) ble enstemmig vedtatt.
Enstemmig vedtatt med tilleggsforslag fra Ann- Kristin Sørvik.

Averøy formannskaps vedtak

Averøy kommune har følgende innspill til modernisering av viltloven:

l.Hvilket behov er det for regler om ettersøk?
I ny viltlov bør det henvises ti l en ny forskrift om ettersøk av vilt. Her må det skilles mellom private
jaktettersøk og offentlige ettersøk.

Begrunnelsen ti l dette er at ettersøk av skadet vilt er vanskelig og utfordrende, og stiller store krav ti l
ettersøkjegeren og hunden for å kunne lykkes. Dette gjelder spesielt for de offentlige ettersøkene av
skadet og påkjørt vilt. Lovverket rundt dette må være klart og ha virkemidler som fører ti l at flest
mulig skadde dyr blir funnet og avlivet.

Mislykkede ettersøk av skadet vilt medfører store dyrelidelser og dårlig dyrevelferd. For å bedre
dyrevelferden bør kunnskapen og kompetansen ti l de som utfører ettersøk forbedres. Dette kan skje
ved en større grad av profesjonalisering med økt kompetanse og praktisk erfaring.

I forskriften må det fremgå at bruk av kunstig lys er tillatt ti l skuddplassundersøkelse. Meldeplikt for
bruk av kunstig lys bør avskaffes. Meldeplikt t i l kommunen ved påskyting av hjortevilt som er skadet
og ikke funnet innen samme dag må opprettholdes. Det må fortsatt være slik at ettersøk av skadet
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hjortevilt ikke kan avsluttes uten godkjenning fra kommunen. Ettersøksplikten for jeger bør ikke 
tidsavgrenses. 

For offentlige/kommunale ettersøk bør det utarbeides en kort utdanning/kursrekke som går utover 
det obligatoriske videregående ettersøkskurset, og at det på sikt blir krav om en slik utdanning/kurs. 

Slik det er i dagens regelverk er det kommunen som har ansvar både for den administrative/praktiske 
utøvelsen og det økonomiske ansvaret ved ettersøk av påkjørt hjortevilt på offentlige veier, dvs. både 
europaveier, riksveier, fylkesveier og kommunale veier. Dette slår skjevt ut for de ulike kommunene, 
fordi de kommunale viltfondsmidlene ofte ikke strekker til. Dette arbeidet kommer da i konkurranse 
med penger til drift av sykehjem og skoler.  
Kommunene kan gjerne fortsatt ha det administrative og praktiske ansvaret for ettersøk av påkjørt 
vilt, men det økonomiske ansvaret for dette må legges til stat eller veieier. 

I dagens regelverk har kommunen ansvar for ettersøk av skadet storvilt, dvs. hjortevilt og delvis de 
store rovdyrene. Påkjørsler av småvilt slik som grevling, rev o.l. faller utenfor. Samtidig er det 
vanskelig å se for seg at en skadet grevling eller rev lider mindre enn en skadet rådyrkalv som er på 
samme størrelse. I henhold til uttalelser fra Miljødirektoratet er det Mattilsynet som har ansvar for 
dyrevelferd for småviltet. Averøy kommune har henvendt seg flere ganger til Mattilsynet om dette, 
og tilbydd oss å utføre oppgaven med skadet småvilt, på regning til Mattilsynet. Disse brevene har vi 
ikke fått svar på. 

I en ny viltlov må det derfor avklares hvem som har ansvar for avliving og ettersøk av skadet og sykt 
småvilt. Den som får ansvaret må få tilført økonomiske midler for å dekke kostnadene. 
 

2.Er det behov for ytterligere regler om bestandsregulering for høstbart vilt? 
Averøy kommune har stor respekt på den private eiendomsretten og jaktretten som følger denne. 
Grunneierne som har jaktretten har et stort ansvar for å følge opp de kommunale målsetningene for 
hjorteviltbestandene som er vedtatt av kommunestyret. Hjorteviltbestandene skal forvaltes ut i fra at 
grunneierne/jaktrettshaverne skal gjennomføre en avskyting slik at den kommunale målsettingen 
oppfylles. 

I sjeldne enkelttilfeller, der jaktrettshaverne ikke klarer å oppfylle de kommunale målsettingene, bør 
det kunne åpnes en mulighet i lovverket for andre tiltak, i ytterste tilfeller offentlig avskyting. Det bør 
også åpnes for en mulighet for dette i sjeldne enkelttilfeller for småviltarter. 

Praktiseringen av dette må være svært restriktiv, og det må kunne dokumenteres at alle muligheter 
fra kommunes side er prøvd, slik som informasjon og oppfordringer over lengre tid. 
Saksbehandlingen må sikre at grunneierretten ikke blir unødig tilsidesatt, og at alle formelle og 
juridiske forhold er avklart. Myndigheten til å fatte vedtak bør ligge hos Statsforvalteren eller evt. hos 
Miljødirektoratet.  

Begrunnelsen for dette er: 
Averøy kommunestyre vedtok i 2016 Målsetting om forvaltning av hjorteviltbestandene iht. §3 i 
Forskrift om forvaltning av hjortevilt. Med bakgrunn i mange påkjørsler av rådyr, og store utgifter til 
ettersøk av påkjørte rådyr, ble det vedtatt en målsetting for rådyrbestanden der denne skulle 
reduseres slik at antall rådyrpåkjørsler skulle halveres innen 2023. 

Antallet skutte rådyr har i årene etter vedtaket i 2016 blitt redusert, mens antall rådyrpåkjørsler 
fortsatt ligger på samme nivå som i 2016. 86% av tellende areal for rådyr har fri jakt på rådyr. 
Kommunen har redusert minstearealet for rådyr til 150 dekar, og gitt en fravikelse fra minstearealet 
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til 75 dekar i vald der det har vært påkjørsler av rådyr de siste 3 årene, informert valdansvarlige i 
rådyrvald ved tildeling av fellingstillatelser om målsettingen og oppfordret til en dobling av antall 
skutte rådyr, - uten at dette har fått noen virkning. 

I dagens regelverk har vi ingen virkemidler for å kunne oppnå den vedtatte målsettingen. Vi ønsker 
derfor en restriktiv praktisert åpning i regelverket for nye virkemidler til å kunne regulere 
rådyrbestanden. 
 

3.Hvordan bør reglene for jaktvåpen og utstyr utformes i en ny lov? 
Averøy kommune har ingen spesielle formeninger om ulike typer jaktvåpen og utstyr som skal være 
tillatt evt. ikke tillatt. Det som er viktig er at det blir klare og dynamiske regler som er klare på hva 
som er tillatt og hva som ikke er tillatt. I lov/forskrift må det for eksempel komme tydelig frem om 
termiske siktemidler på jaktvåpen er tillatt eller ikke tillatt, og evt. hvilke viltarter dette gjelder. 

I en ny viltlov med tilhørende forskrifter anmoder vi om at det blir klarlagt hvorvidt et bevisst avfyrt 
første skudd rettet mot hode eller nakke på hjortevilt under ordinær jaktutøvelse er innenfor loven. 
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Innspill til modernisering av viltloven fra Averøy kommune 

 
Kommunedirektørens innstilling: 
Averøy kommune har følgende innspill til modernisering av viltloven: 
 
1.Hvilket behov er det for regler om ettersøk? 
I ny viltlov bør det henvises til en ny forskrift om ettersøk av vilt. Her må det skilles mellom private 
jaktettersøk og offentlige ettersøk.  

Begrunnelsen til dette er at ettersøk av skadet vilt er vanskelig og utfordrende, og stiller store krav til 
ettersøkjegeren og hunden for å kunne lykkes. Dette gjelder spesielt for de offentlige ettersøkene av 
skadet og påkjørt vilt. Lovverket rundt dette må være klart og ha virkemidler som fører til at flest 
mulig skadde dyr blir funnet og avlivet. 

Mislykkede ettersøk av skadet vilt medfører store dyrelidelser og dårlig dyrevelferd. For å bedre 
dyrevelferden bør kunnskapen og kompetansen til de som utfører ettersøk forbedres. Dette kan skje 
ved en større grad av profesjonalisering med økt kompetanse og praktisk erfaring. 

For private jaktettersøk bør det stilles krav til at ettersøksjegeren står i jegerregisteret og har 
videregående ettersøkskurs. I forskriften må det fremgå at bruk av kunstig lys er tillatt til 
skuddplassundersøkelse. Meldeplikt for bruk av kunstig lys bør avskaffes. Meldeplikt til kommunen 
ved påskyting av hjortevilt som er skadet og ikke funnet innen samme dag må opprettholdes. Det må 
fortsatt være slik at ettersøk av skadet hjortevilt ikke kan avsluttes uten godkjenning fra kommunen. 
Ettersøksplikten for jeger bør ikke tidsavgrenses. 

For offentlige/kommunale ettersøk bør det utarbeides en kort utdanning/kursrekke som går utover 
det obligatoriske videregående ettersøkskurset, og at det på sikt blir krav om en slik utdanning/kurs. 

Slik det er i dagens regelverk er det kommunen som har ansvar både for den administrative/praktiske 
utøvelsen og det økonomiske ansvaret ved ettersøk av påkjørt hjortevilt på offentlige veier, dvs. både 
europaveier, riksveier, fylkesveier og kommunale veier. Dette slår skjevt ut for de ulike kommunene, 
fordi de kommunale viltfondsmidlene ofte ikke strekker til. Dette arbeidet kommer da i konkurranse 
med penger til drift av sykehjem og skoler.  
Kommunene kan gjerne fortsatt ha det administrative og praktiske ansvaret for ettersøk av påkjørt 
vilt, men det økonomiske ansvaret for dette må legges til stat eller veieier. 

I dagens regelverk har kommunen ansvar for ettersøk av skadet storvilt, dvs. hjortevilt og delvis de 
store rovdyrene. Påkjørsler av småvilt slik som grevling, rev o.l. faller utenfor. Samtidig er det 
vanskelig å se for seg at en skadet grevling eller rev lider mindre enn en skadet rådyrkalv som er på 
samme størrelse. I henhold til uttalelser fra Miljødirektoratet er det Mattilsynet som har ansvar for 
dyrevelferd for småviltet. Averøy kommune har henvendt seg flere ganger til Mattilsynet om dette, 
og tilbydd oss å utføre oppgaven med skadet småvilt, på regning til Mattilsynet. Disse brevene har vi 
ikke fått svar på. 

I en ny viltlov må det derfor avklares hvem som har ansvar for avliving og ettersøk av skadet og sykt 
småvilt. Den som får ansvaret må få tilført økonomiske midler for å dekke kostnadene. 
 

2.Er det behov for ytterligere regler om bestandsregulering for høstbart vilt? 
Averøy kommune har stor respekt på den private eiendomsretten og jaktretten som følger denne. 
Grunneierne som har jaktretten har et stort ansvar for å følge opp de kommunale målsetningene for 
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småvilt. Den som får ansvaret må få tilført økonomiske midler for å dekke kostnadene.

2.Er det behov for ytterligere regler om bestandsregulering for høstbart vilt?
Averøy kommune har stor respekt på den private eiendomsretten og jaktretten som følger denne.
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hjorteviltbestandene som er vedtatt av kommunestyret. Hjorteviltbestandene skal forvaltes ut i fra at 
grunneierne/jaktrettshaverne skal gjennomføre en avskyting slik at den kommunale målsettingen 
oppfylles. 

I sjeldne enkelttilfeller, der jaktrettshaverne ikke klarer å oppfylle de kommunale målsettingene, bør 
det kunne åpnes en mulighet i lovverket for andre tiltak, i ytterste tilfeller offentlig avskyting. Det bør 
også åpnes for en mulighet for dette i sjeldne enkelttilfeller for småviltarter. 

Praktiseringen av dette må være svært restriktiv, og det må kunne dokumenteres at alle muligheter 
fra kommunes side er prøvd, slik som informasjon og oppfordringer over lengre tid. 
Saksbehandlingen må sikre at grunneierretten ikke blir unødig tilsidesatt, og at alle formelle og 
juridiske forhold er avklart. Myndigheten til å fatte vedtak bør ligge hos Statsforvalteren eller evt. hos 
Miljødirektoratet.  

Begrunnelsen for dette er: 
Averøy kommunestyre vedtok i 2016 Målsetting om forvaltning av hjorteviltbestandene iht. §3 i 
Forskrift om forvaltning av hjortevilt. Med bakgrunn i mange påkjørsler av rådyr, og store utgifter til 
ettersøk av påkjørte rådyr, ble det vedtatt en målsetting for rådyrbestanden der denne skulle 
reduseres slik at antall rådyrpåkjørsler skulle halveres innen 2023. 

Antallet skutte rådyr har i årene etter vedtaket i 2016 blitt redusert, mens antall rådyrpåkjørsler 
fortsatt ligger på samme nivå som i 2016. 86% av tellende areal for rådyr har fri jakt på rådyr. 
Kommunen har redusert minstearealet for rådyr til 150 dekar, og gitt en fravikelse fra minstearealet 
til 75 dekar i vald der det har vært påkjørsler av rådyr de siste 3 årene, informert valdansvarlige i 
rådyrvald ved tildeling av fellingstillatelser om målsettingen og oppfordret til en dobling av antall 
skutte rådyr, - uten at dette har fått noen virkning. 

I dagens regelverk har vi ingen virkemidler for å kunne oppnå den vedtatte målsettingen. Vi ønsker 
derfor en restriktiv praktisert åpning i regelverket for nye virkemidler til å kunne regulere 
rådyrbestanden. 
 

3.Hvordan bør reglene for jaktvåpen og utstyr utformes i en ny lov? 
Averøy kommune har ingen spesielle formeninger om ulike typer jaktvåpen og utstyr som skal være 
tillatt evt. ikke tillatt. Det som er viktig er at det blir klare og dynamiske regler som er klare på hva 
som er tillatt og hva som ikke er tillatt. I lov/forskrift må det for eksempel komme tydelig frem om 
termiske siktemidler på jaktvåpen er tillatt eller ikke tillatt, og evt. hvilke viltarter dette gjelder. 

I en ny viltlov med tilhørende forskrifter anmoder vi om at det blir klarlagt hvorvidt et bevisst avfyrt 
første skudd rettet mot hode eller nakke på hjortevilt under ordinær jaktutøvelse er innenfor loven. 

 

 
Saksopplysninger 
Landbruks- og matdepartementet og Klima- og miljødepartementet har påbegynt arbeidet med å 
gjennomgå og modernisere viltloven. Den 2.desember ble det arrangert et innspillmøte, og 
departementene inviterer til å komme med innspill på følgende tema innen 31.desember 2022: 
 
1.Hvilket behov er det for regler om ettersøk? 
Det er ingen særskilt lovbestemmelse om ettersøk i dagens lov. 
 

hjorteviltbestandene som er vedtatt av kommunestyret. Hjorteviltbestandene skal forvaltes ut i fra at
grunneierne/jaktrettshaverne skal gjennomføre en avskyting slik at den kommunale målsettingen
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I sjeldne enkelttilfeller, der jaktrettshaverne ikke klarer å oppfylle de kommunale målsettingene, bør
det kunne åpnes en mulighet i lovverket for andre tiltak, i ytterste tilfeller offentlig avskyting. Det bør
også åpnes for en mulighet for dette i sjeldne enkelttilfeller for småviltarter.

Praktiseringen av dette må være svært restriktiv, og det må kunne dokumenteres at alle muligheter
fra kommunes side er prøvd, slik som informasjon og oppfordringer over lengre tid.
Saksbehandlingen må sikre at grunneierretten ikke blir unødig tilsidesatt, og at alle formelle og
juridiske forhold er avklart. Myndigheten ti l å fatte vedtak bør ligge hos Statsforvalteren eller evt. hos
Miljødirektoratet.
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ettersøk av påkjørte rådyr, ble det vedtatt en målsetting for rådyrbestanden der denne skulle
reduseres slik at antall rådyrpåkjørsler skulle halveres innen 2023.

Antallet skutte rådyr har i årene etter vedtaket i 2016 blitt redusert, mens antall rådyrpåkjørsler
fortsatt ligger på samme nivå som i 2016. 86% av tellende areal for rådyr har fri jakt på rådyr.
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t i l 75 dekar i vald der det har vært påkjørsler av rådyr de siste 3 årene, informert valdansvarlige i
rådyrvald ved tildeling av fellingstillatelser om målsettingen og oppfordret t i l en dobling av antall
skutte rådyr, - uten at dette har fått noen virkning.

I dagens regelverk har vi ingen virkemidler for å kunne oppnå den vedtatte målsettingen. Vi ønsker
derfor en restriktiv praktisert åpning i regelverket for nye virkemidler t i l å kunne regulere
rådyrbestanden.

3.Hvordan bør reglene for jaktvåpen og utstyr utformes i en ny lov?
Averøy kommune har ingen spesielle formeninger om ulike typer jaktvåpen og utstyr som skal være
tillatt evt. ikke tillatt. Det som er viktig er at det blir klare og dynamiske regler som er klare på hva
som er tillatt og hva som ikke er tillatt. l lov/forskrift må det for eksempel komme tydelig frem om
termiske siktemidler på jaktvåpen er tillatt eller ikke tillatt, og evt. hvilke viltarter dette gjelder.

I en ny viltlov med tilhørende forskrifter anmoder vi om at det blir klarlagt hvorvidt et bevisst avfyrt
første skudd rettet mot hode eller nakke på hjortevilt under ordinær jaktutøvelse er innenfor loven.

Saksopplysninger
Landbruks- og matdepartementet og Klima- og miljødepartementet har påbegynt arbeidet med å
gjennomgå og modernisere viltloven. Den 2.desember ble det arrangert et innspillmøte, og
departementene inviterer t i l å komme med innspill på følgende tema innen 31.desember 2022:

1.Hvilket behov er det for regler om ettersøk?
Det er ingen særskilt lovbestemmelse om ettersøk i dagens lov.
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2.Er det behov for ytterligere regler om bestandsregulering for høstbart vilt? 
I dagens lovverk er det begrenset med virkemidler dersom en bestand ikke blir 
beskattet tilstrekkelig gjennom jakt- og fangst. 
 
3.Hvordan bør reglene for jaktvåpen og utstyr utformes i en ny lov? 
Teknologiutviklingen går raskt, og det kan diskuteres om dagens lovverk er tilpasset i tilstrekkelig 
grad. 
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Vedlegg 
 
         

2.Er det behov for ytterligere regler om bestandsregulering for høstbart vilt?
I dagens lovverk er det begrenset med virkemidler dersom en bestand ikke blir
beskattet tilstrekkelig gjennom jakt- og fangst.

3.Hvordan bør reglene for jaktvåpen og utstyr utformes i en ny lov?
Teknologiutviklingen går raskt, og det kan diskuteres om dagens lovverk er tilpasset i tilstrekkelig
grad.

Sakens effekt i forhold til FNs bærekraftmål

II Mål 1
D Utrydde fattigdom

l!I Mål 2
D Utrydde sult

Mål3
D God helse

mMål4
D God utdanning

II Mål 5
D Likestilling mellom kjønnene

B Mål 6
D Rent vann og gode sanitærforhold

Mål 7
D 0 Ren energi for alle

II Mål 8
D Anstendig arbeid og økonomisk vekst

II Mål 9
D Innovasjon og infrastruktur

Mål 10
D Mindre ulikhet

II Mål 11
D Bærekraftige byer og samfunn-

Mål 12
D Ansvarlig forbruk ogproduksjon

mMål 13
D Stoppe klimaendringene

II Mål 14
D Livunder vann

II Mål 15
[Z] Liv på land

It Mål 16
D Fred og rettferdighet

Mål 17
D Samarbeid for ånå målene.

Vedlegg
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